
 
 

 

 

Sote- ja maakuntauudistuksen digimuutosohjelma 
Pöytäkirja/muistio 
29.8.2018 

 
 

Digimuutosohjelman johtoryhmän kokous 
 

Aika  keskiviikko 29.8.2018 klo 12.30-15.00 

Paikka  VM, Mariankatu 9, nh. Jakovara 

Osallistujat  
Puheenjohtaja:  
Maakuntien digitalisoinnin koordinaattori, budjettineuvos Tomi Hytönen, VM  (x) 
 
Varapuheenjohtaja: 
Johtaja Minna Saario, STM     (x) 
 
Jäsenet: 
Budjettineuvos Annika Klimenko, VM    (-) 

- varajäsen budjettineuvos Riku Jylhänkangas, VM  (x) 
Teollisuusneuvos Sirpa Alitalo, TEM    (x) 

- varajäsen neuvotteleva virkamies Päivi Tommila, TEM  (x) 
Tietohallintojohtaja Tapio Aaltonen, SM    (-)  

- varajäsen ohjaus- ja kehittämisjohtaja Taito Vainio, SM  (x) 
Vesihallintojohtaja Kai Kaatra, MMM    (-) 

- varajäsen tietohallintojohtaja Antti Vertanen, MMM  (-) 

- varalla Minna Hanski, MMM   (x) 

Tietohallintojohtaja Jukka Litmanen, YM    (-) 
- varajäsen kehittämisjohtaja Juho Korpi, YM   (-) 

ICT-vastuuvalmistelija Juhani Heikka, Pohjois-Pohjanmaan liitto   (-) 
- varajäsen kuntayhtymän johtaja Maire Ahopelto, Kainuun liitto (-) 

Toimialuejohtaja Tanja Witick, Keski-Pohjanmaan liitto   (x) 
- varajäsen IT-johtaja Matias Forsén, Pohjanmaan liitto  (-) 

Tietohallintojohtaja Ari Pätsi, Etelä-Pohjanmaan liitto    (x) 
- varajäsen suunnittelija Maarit Pirttijärvi, Lapin liitto  (-) 

Muutosjohtaja Markus Sovala, Uudenmaan liitto   (-) 
- kehittämisjohtaja Kari Luostarinen, Keski-Suomen liitto  (-) 
- varalla  

Projektipäällikkö Arja-Tuulikki Wilén, Päijät-Häme   (x) 
- varajäsen projektipäällikkö Tarja Nousiainen, Kymenlaakson liitto (-) 

Sote-muutosjohtaja Tarja Miettinen, Pohjois-Savon liitto   (-) 
- varajäsen tietohallintojohtaja Merja Ikäheimonen, Etelä-Savon ml. (x) 

 
Pysyvät asiantuntijat: 
Tietojohtaja Pekka Kahri, THL     (x) 

- varajäsen kehittämispäällikkö Aleksi Yrttiaho, THL  (-) 
Johtaja Joonas Kankaanrinne, VRK    (-) 



 
 

 

 

- varajäsen kehityspäällikkö Mikko Pitkänen, VRK  (-) 
Muutosjohtaja Marjukka Turunen, Kela    (x) 

- varajäsen ICT-johtaja Marina Lindgren, Kela   (-) 
Toimitusjohtaja Kalle Toivonen, Vimana Oy    (x) 
Toimitusjohtaja Harri Hyvönen, SoteDigi Oy    (x) 

- varajäsen kehitysjohtaja Päivi Hokkanen, SoteDigi Oy   (-) 
Erityisasiantuntija Jani Heikkinen, VM/Maakuntatieto-ohjelma   (x) 
Kehittämisjohtaja Marko Puttonen, VM/LUOVA valmistelu   (x) 
Erityisasiantuntija Tuija Kuusisto, VM/JulkICT digimuutosohjelma  (x) 
Erityisasiantuntija Vesa Lipponen, VM/JulkICT digimuutosohjelma  (x) 
Erityisasiantuntija Markku Heinäsenaho, STM/Diti   (x) 
 
Sihteeristö ja viestintä: 
Erityisasiantuntija Sanna Vähänen, VM/JulkICT digimuutosohjelma  (x) 
Suunnittelija Lotta Sjöblom, VM/JulkICT digimuutosohjelma   (x) 
Verkkoviestintäpäällikkö Virpi Kankaanpää, STM    (-) 

 

 

 Asialista 

1. Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen  

Esittelijä: Tomi Hytönen, VM 

Kokous avattiin klo 12.30. 

Päätös: Pöytäkirja hyväksyttiin muutoksitta. 

2. Uudistuksen aikataulumuutoksen vaikutukset ja jatkolinjaukset  

Esittelijä: Tomi Hytönen, VM 

Hytönen esitteli tilannekuvaa. Lainvalmistelu jatkuu. Hallituksen vastine toimitettu sosiaali- ja 
terveysvaliokunnalle elokuussa. Digimuutosohjelman valmistelu jatkuu ja vuoden lisäaika pyritään 
käyttämään hyödyksi. Rahoituksen varmistaminen vuoden 2019 talousarvioon ja vuosien 2020-
2023 julkisen talouden suunnitelmaan työn alla. Valtioneuvoston yhteisen ohjausprosessin 
työstäminen käynnistetty. Vimanan asetusluonnos uudistuksen johtoryhmän käsittelyssä 
syyskuun alussa. Luonnos lähdössä lausuntokierrokselle lokakuussa. 

Keskustelussa tuotiin esille, että SoteDigi Oy:tä koskeva hallituksen esitys on tavoitteena viedä 
eduskuntaan joulukuun alussa. Esille tuotiin myös, että sosiaali- ja terveysministeriö on päättänyt 
käydä alueiden kanssa neuvottelukierroksen loka-marraskuulla. Neuvottelukierroksella myös 
digiasiat mukana. Keskusteltiin siitä, että ICT:n kehittämisrahoitusta tarvitaan myös vuoden 2020 
jälkeen. 

Päätös: Merkittiin tiedoksi. 



 
 

 

 

3. Maakuntien kokonaisarkkitehtuurihanke, syksyn työsuunnitelma 

Esittelijät: Päivi Virtanen, VM 

Virtanen esitteli tehtyä viitearkkitehtuurityötä ja syksyn suunnitelmaa viitearkkitehtuurin 
täydentämisen ja kokonaisarkkitehtuurin työstämisen kannalta.  

Keskustelussa nostettiin esille kysymys siitä, että määritelläänkö arkkitehtuurissa yhteisiä 
palveluita. Todettiin, että arkkitehtuurissa kuvataan yhteisiä palveluita, vaikka päätökset niistä 
tehdäänkin toisaalla. Keskustelussa pohdittiin myös yhtenäispolitiikan asemaa suhteessa 
yhtenäispolitiikkaan. Todettiin, että yhtenäispolitiikka-asiakirjasta kehitetty ”maakuntien 
digitalisoinnin periaatteet” on luonteeltaan ohjaava politiikkapaperi. Arkkitehtuurityössä 
täsmennetään politiikkapaperissa linjattuja asioita.  

Päätös: Hyväksyttiin työsuunnitelma. 

4. Kasvupalvelujen tiedolla johtaminen  

Esittelijä: Jouko Nieminen, KEHA-keskus ja Tuija Groop, TEM 

Nieminen esitteli hankkeen taustaa ja lähtökohtia. Hankkeen tavoitteena on tuottaa ajantasaista, 
luotettavaa ja vertailukelpoista tietoa kasvupalveluista johtamisen, suunnittelun ja päätöksenteon 
tueksi. Keskustelussa tuotiin esille, että yhteisen hyödyntäminen on keskeistä, ja että tiivis 
yhteistyö muiden aihepiirin hankkeiden kanssa tärkeää. Todettiin, että johdon tehtävänä on 
päättää millä tiedoilla uusia organisaatioita johdetaan. Todettiin, että tärkeää on päästä tässä 
kokonaisuudessa eteenpäin. Todettiin, että tämä hanke ei ole käyttösuunnitelmassa ja 
rahoituksen osalta tarvetta olisi 900 000 eurolle. Valtiovarainministeriö keskustelee 
rahoitustarpeesta työ- ja elinkeinoministeriön kanssa.    

Päätös: Hyväksyttiin hankesuunnitelma.  

5. Tilannekatsaus: Valtion järjestelmät VJ-hanke 

Esittelijänä: Raimo Kangaskoski, Vimana Oy 

Kangaskoski esitteli tilannekatsauksen suunnittelun etenemisestä. Projektisuunnitelma laadittu 
19.6 johtoryhmässä esillä olleen hanke-esityksen pohjalta.  Kick Off- tilaisuus tulossa 5.9.2018. 

Päätös: Merkittiin tilannekatsaus tiedoksi. 

6. Tilannekatsaus: SOTE tietojohtamisen toimeenpanohanke 

Esittelijä: Mikko Huovila, STM 

Huovila esitteli hankkeen taustaa ja sitä varten tehtyä esiselvitystyötä sekä hankkeen tavoitteita, 
aikataulua ja mahdollisia riskejä.  



 
 

 

 

Keskustelussa pidettiin hyvänä, että on yhteinen koordinoiva kattohanke. Peräänkuulutettiin 
tiivistä yhteistyötä. Todettiin, että täsmällisten roolitusten löytäminen ja rahoitusvastuiden 
täsmentäminen tärkeää. Todettiin, että myös nonsoten huomioiminen keskeistä. Nostettiin esille 
kysymys siitä, onko hankkeen rajaukset tarpeellisella tarkkuudella selvillä. Nostettiin esille, että 
osaamisen kehittäminen on keskeistä. Todettiin, että suurin osa työstä on rakenneriippumatonta, 
ja se pitää tehdä joka tapauksessa. Todettiin, että pilottiratkaisu olisi hyvä rakentaa, jotta sitä 
voidaan kokeilla. 

Päätös: Merkittiin tiedoksi.  

7. Maakuntien ehdotukset ja niiden jatkokäsittely; Vimanan esittelemänä: Maakuntien 

tietojohtamisen ratkaisukokonaisuus (MaTi) -hanke ja sen kytkeytyminen kohtien 4-6- hankkeisiin  

Esittelijät: Tuija Kuusisto, VM ja Peter Soinu, Vimana 

Kuusisto esitteli keväällä 2017 tehtyä esisuunnittelua ja siitä syntyneitä maakuntien ehdotuksia 
sekä niiden jatkoprojektointia. Soinu esitteli maakuntien tietojohtamishanketta.   

Keskustelua käytiin maakuntien asiakaslaskutuksesta ja maakuntien välisestä laskutuksesta. 
Todettiin, että kaikkien hankkeiden väliset vastuut ja roolitukset on katsottava tarkasti. Todettiin 
lisäyksenä yleiskoordinaatiokuvaan, että tietojohtamiseen liittyviä hankkeita käynnissä myös maa- 
ja metsätalousministeriössä. Kuvaan liittyen todettiin myös, että liikenteeseen liittyvää yhteistä 
koordinaatiota kaivattaisiin maakunnissa. Todettiin, että maakunnissa on vielä epäselvyyttä siitä 
mille tasolle MaTi-hankkeesta tulee ratkaisuja. Keskusteltiin maakuntien käytettävissä olevista 
resursseista. Todettiin, keskeistä on olemassaolevan infrastruktuurin ymmärtäminen ja 
hyödyntäminen. Keskusteltiin ydintietosisällön määrittelyn tärkeydestä.  

Päätös: Hyväksyttiin MaTi-hankkeen esisuunnittelu- ja määrittelyvaiheen käynnistäminen. 

8. Neuvottelumenettelyssä tarvittava ICT-tilannekuva ja maakunnilta tarvittavat tiedot 

neuvottelumenettelyä varten –selvitystyön suunnitelma  

Esittelijä: Tuija Kuusisto, VM ja Tanja Rantanen, STM 

Kuusisto esitteli selvitystyön suunnitelmaa. Työ liittyy maakuntalain 13 §:ssä esitettyyn 
neuvottelumenettelyyn. Selvitysryhmään voi vielä ilmoittautua mukaan. Osallistua voi myös 
kaikille avoimissa seminaareissa. Työtä käsitellään säännöllisesti digimuutoksen hanketoimistossa 
ja johtoryhmässä sekä digivalmistelijoiden verkostossa.  

Päätös: Hyväksyttiin työsuunnitelma. 

9. Maakuntien ohjaus investointien avulla -selvitys  

Esittelijä: Tuija Kuusisto, VM 

Selvitys kokousmateriaaleissa.  



 
 

 

 

Päätös: Merkitään tiedoksi. 

10. Seuraavat kokoukset 

to 27.9. klo 12.30-15.00, nh. Jakovara 

to 25.10. klo 12.30-15.00, nh. Jakovara 

Ke 28.11. klo 12.30-15.00, nh. Jakovara 

11. Kokouksen päättäminen 

Kokous päätettiin klo 15.14. 

Puheenjohtaja Tomi Hytönen 

 

Jakelu Johtoryhmän jäsenet, pysyvät asiantuntijat ja sihteerit 


